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Písomné vyjadrenie prezidenta SPF k neobsadeniu orgánov spravodlivosti SPF 

V reakcii na podnet delegáta Konferencie týkajúci sa neobsadenia orgánov spravodlivosti 
Slovenskej plaveckej federácie (SPF), považujem za potrebné uviesť nasledovné: 

Je pravdou, že orgány spravodlivosti SPF – Disciplinárna komisia, Odvolacia komisia a 
Rozhodovacia rada – v súčasnosti nie sú v plnom zložení a tým pádom nemôžu vykonávať svoju 
činnosť v rozsahu stanovenom Stanovami SPF. Vedenie federácie ani volebná komisia tento stav 
nepodceňuje a vníma ho ako problém, ktorý je potrebné riešiť zodpovedne a transparentne. 

Zároveň však treba uviesť, že táto situácia nie je dôsledkom nezáujmu SPF o riadne fungovanie 
týchto orgánov, ale je výsledkom viacerých negatívnych faktorov. V zmysle stanov SPF platí, že 
členovia týchto orgánov pokračujú vo výkone funkcie až do zvolenia nových členov.  V tomto 
prípade sa však všetci predchádzajúci členovia rozhodli svoje pôsobenie predčasne ukončiť – a 
to v dôsledku opakovaných osobných útokov, verejného spochybňovania ich zvolenia do funkcií, 
spochybňovanie nestrannosti členov,   dezinterpretácie ich rozhodnutí ako nezákonných,  či 
dokonca hackerského napadnutia emailových adries zvolených členov. (viď. prílohy 1.-3.) 

Tieto funkcie sú pritom vykonávané dobrovoľne, bez nároku na odmenu, a v atmosfére, ktorá nie 
je priaznivá ani dôstojná, prirodzene klesá ochota odborníkov tieto pozície prijímať. Nepriaznivú 
atmosféru v uplynulom období ešte prehĺbil fakt, že v roku 2024 bolo vyhlásených až sedem 
konferencií SPF. Táto nestabilita mala jednoznačný negatívny vplyv na záujem kvalifikovaných 
osôb – najmä s právnym vzdelaním – spolupracovať s plaveckou federáciou. 

V  kontexte novoprijatej novely zákona o športe, ktorý adresuje tento problém celej športovej 
komunite a vychádza z problémov viacerých športových zväzov a obsadením kvalifikovaných ľudí 
do orgánov spravodlivosti,  Novela zákona zavádza:  
  
§ 25 sa dopĺňa odsekom 6, ktorý znie: 
„(6) Slovenský olympijský a športový výbor vytvára na účely podľa § 19 ods. 1 písm. g) a § 52 až 54 
orgán na riešenie sporov a rozhodovanie o disciplinárnych previneniach vznikajúcich v rámci 
športových organizácií. Podrobnosti o zložení a činnosti orgánu podľa prvej vety ustanoví štatút, 
ktorý vydá Slovenský olympijský a športový výbor a schvaľuje minister cestovného ruchu a športu 
Slovenskej republiky (ďalej len „minister športu“).“ 
  
  
Športová organizácia vykonáva v súlade s jej predpismi pôsobnosť na riešenie sporov podľa 
odseku 2 nad osobami s jej príslušnosťou pred vlastným orgánom na riešenie sporov. Športová 
organizácia môže vo svojom zakladajúcom dokumente zveriť pôsobnosť na riešenie sporov 
podľa odseku 2 nad osobami s jej príslušnosťou a medzi športovou organizáciou a osobami 
s jej príslušnosťou orgánu na riešenie sporov a rozhodovanie o disciplinárnych previneniach 
vytvorenému Slovenským olympijským a športovým výborom podľa § 25 ods. 6.“. 
  
  
Považujeme rovnako ako delegáti SPF  stovky, resp. tisíce dní riešenia sporov v rámci SPF za veľký 
problém. O tomto probléme vieme my, vedia o ňom aj na HKŠ, a takisto o tom vie aj ministerstvo 
a preto zmenili zákon a umožnili federáciám podriadiť sa SOŠV.  
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Na základe vyššie uvedeného, predkladáme Konferencii SPF a jej delegátom na schválenie 
uznesenie, že SPF sa podriadi orgánom spravodlivosti SOŠV – keď vzniknú - a zároveň 
Konferencia poverí Radu SPF prípravou ZMENY STANOV a predloženie na ich schválenie PER 
ROLLAM v lehote do konca  novembra/2025. 

 

Napriek uvedeným  prekážkam sa však SPF podarilo získať kandidátov na neobsadené  kľúčové 
funkcie – konkrétne predsedu a podpredsedu Disciplinárnej komisie a predsedu Odvolacej 
komisie. Zvyšní členovia týchto orgánov môžu byť v zmysle Volebného poriadku SPF zvolení 
Radou SPF. Vedenie SPF a volebná komisia vyvinula maximálne úsilie, aby sa tieto voľby 
uskutočnili a orgány mohli byť funkčne doplnené. 

Záverom zdôrazňujem, že prezident  SPF ako aj členovia Volebnej komisie sú pripravení konať v 
súlade s predpismi a v úzkej spolupráci s Radou SPF, Konferenciou aj odbornou komunitou tak, 
aby sa spravodlivosť a právna istota v našej organizácii plnohodnotne obnovila. 

 

Prílohy:  

1. HKŠ správa 2022 

2. Reakcia SPF na správu HKŠ 

3. Reakcia predsedu DK na podnet 

4. Reakcia predsedu RR na podnet 

 

Spracoval: Mgr. Ivan Šulek – prezident SPF 

 

 


